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„Karlák“ přestěhujme jinam

ČEKAJÍ NA ROZHODNUTÍ Sloučení Thomayerovy nemocnice v Krči s IKEM, konec fakultní nemocnice na Karlově
náměstí či vznik metropolitní nemocnice na Bulovce. Nápady, které se stávají stále reálnějšími. Už příští rok se zřejmě
odehrají některé z nich.
Praha - Poslanec Boris Šťastný (ODS) je členem pracovní skupiny na ministerstvu zdravotnictví, která má do konce
letošního roku předložit analýzu pražského zdravotnictví. A o nápady, které by znamenaly velký třesk pro pražské
zdravotnictví, nouzi, zdá se, nemá. Hovoří o metropolitní nemocnici, slučování zdravotnických zařízení, dokonce i o
zániku jedné z tradičních pražských nemocnic. Pro zajímavost: zatím poslední, kdo chtěl sloučit tři pražské nemocnice
do jedné, byla sociálnědemokratická ministryně Marie Součková, ale její plán ztroskotal. Byla dřív odvolána.
* Na ministerstvu funguje pracovní skupina pro pražské zdravotnictví. Co je jejím cílem?
Zatím jsme k žádnému výsledku nedošli, jen jsme se párkrát sešli. Ale cílem je do konce roku předložit analýzu pražského
zdravotnictví - co je důležité a co ne. Už teď je ale jasné, že by Praha mohla mít svou metropolitní nemocnici, tak jako
ji má každé velkoměsto světa. A tou by mohla být Bulovka.
* Říkáte Bulovka, metropolitní nemocnice...
Ano, mohla by to být právě Fakultní nemocnice Bulovka.
* Ona zrovna nemá nejlepší pověst...
To si nemyslím...
* Proč vlastně zřizovat metropolitní nemocnici?
Jednak proto, že město jako takové má tisíce až desetitisíce pracovníků jednotlivých městských organizací. Ať už jsou
to magistrátní úředníci, městská policie, dopravní podnik. A to všechno jsou lidé, kteří potřebují kvalitní zdravotní péči.
A já si dovedu představit, že takováto metropolitní nemocnice by mohla těmto podnikům zajišťovat závodní zdravotní
péči, preventivní péči. Ale mohla by to být i nemocnice pro širokou veřejnost, samozřejmě s jasnou strukturou zdravotní
péče, a tím doplňovat tu stávající síť nemocnic a zdravotní péče v Praze.
Platilo by město a pojišťovny
* Ale proč právě Bulovka?
Kvůli lokalitě. Praha uvažuje do budoucna například o olympiádě a spolu s olympiádou souvisí i úvahy o zdravotní
péči pro velké množství lidí. V tom si dovedu představit, že směrem k možnému olympijskému centru v Letňanech
je nemocnice na Bulovce jednou z nejbližších a Letňany jsou místem, kde se předpokládá největší koncentrace
olympioniků. To jsou všechno související věci a dovedu si to představit jako projekt, který by se mohl velmi rychle
rozběhnout a velmi rychle vzniknout. Odhadem v průběhu příštího roku.
* Jak bude taková nemocnice financována?
Financování musí fungovat tak, jak je to ve světě běžné. Musí být vícezdrojové. Na jednu stranu, vzhledem k tomu, že
jde o metropolitní nemocnici, by musela být financována částečně z prostředků města. A také z veřejného zdravotního
pojištění.
* Zvažujete, že by zůstaly tři fakultní nemocnice?
Ano, zákon o univerzitních nemocnicích přijde dříve nebo později na pořad jednání vlády a parlamentu. Jestliže máme v
Praze tři lékařské fakulty a s touto věcí nechceme v budoucnu příliš hýbat, i když podle mě bychom fakulty mohli mít i dvě,
tak já opravdu vidím možnost mít tři velké univerzitní nemocnice. No a teď jde o to, co s nemocnicí na Karlově náměstí.
Já si říkám, že tato nemocnice je v prostorách se staletou tradicí a ty nemohou vyhovovat modernímu zdravotnictví
třetího tisíciletí. Takže si opravdu dovedu představit útlum zdravotní péče v nemocnici na Karlově náměstí a přesun
celých specializovaných pracovišť někam jinam v Praze.
* Nedá se za tím cítit spíš zájem o lukrativní pozemky v centru? Protože tohle je myšlenka, která tady není prvně.
Ne. Tady je potřeba si uvědomit, jak chceme, aby pražské zdravotnictví fungovalo. My si přejeme, aby to zdravotnictví
bylo kvalitní, moderní, dostupné a samofinancovatelné. A nezlobte se na mě, miliardové investice, které jsou nutné
do fakultní nemocnice na „Karláku“, jsou nerentabilní. Budovy jsou velmi staré, průjezdy mezi těmi budovami jsou
nevyhovující, mnohdy se tam nedokážou otočit sanitní vozy. A já si opravdu myslím, že bychom měli jít spíše cestou
moderních zařízení. Jsem přesvědčen, že stavba jakýchkoliv pavilonů na zelené louce kdekoliv v Praze, ať už by to byl
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samostatný objekt nebo to bylo u kterékoliv ze stávajících nemocnic, je daleko lepší. Já si myslím, že docenti a profesoři,
kapacity, které tam máme, by toto uvítali...
Nemocnice neprodávejme
* A je tady někde takové místo?
Ano. Tady se dostáváme do situace, zda začít přemýšlet o vzniku nějaké nové superšpičkové nemocnice na zelené
louce, nebo zda doplnit ty stávající nemocnice, které jsou podstatně modernější.
* Úplně konkrétně, tady vidím prostor jedině v okolí nemocnice v Motole...
Ve všech nemocnicích, o kterých jsme hovořili, je prostor pro dostavbu nových pavilonů. Ať jsou to Vinohrady, Motol
nebo Krč.
* Dobře, říkáte tedy tři fakultní nemocnice. Když pominu Motol a Vinohrady, kterou myslíte tu třetí?
Oblast Krče. Thomayerova nemocnice s poliklinikou a IKEM. Pak je jenom otázkou dlouhodobých debat, na kolik tyto
dva vedle sebe fungující organismy vzájemně provázat nebo neprovázat. Já si myslím, že by mohly být provázanější.
Jsou tam prostory, kde by se daly dostavět jednotlivé pavilony a během čtyř až osmi let bychom mohli část těch pracovišť,
která jsou v naprosto nevyhovujících podmínkách na Karlově náměstí, přesunout do nových prostor. Ať už v Krči nebo
na Vinohradech a v Motole. Já si myslím, že by to pacientům prospělo.
* S Thomayerovou nemocnicí však jdete proti plánu ministra Julínka, který říká, že by ji naopak prodal.
Úvahy o prodeji pražských nemocnic jsou teď předčasné. My musíme v Praze péči stabilizovat, zefektivnit, musíme si
říci jasně, jakou síť zachováme. A to, co jsem říkal, je minimální síť, která by měla být garantována občanům Prahy. A
já si dovedu jen těžko představit, že bychom některou z těch velkých pražských fakultních nemocnic zprivatizovali. Pro
nás je opravdu velmi důležité, aby v hlavním městě byla prvotřídní a dostupná péče.


